

Mary's Other Children

Matthew says that Joseph *knew her not until she had given birth to a son. And he called his name Jesus* (Matthew 1:25). This clearly implies that AFTER Jesus was born, Joseph “knew” Mary. And the result of that marriage relationship was the birth of several other children, who are named in the Bible.

For example: *While he was still speaking to the people, behold, his mother and his brothers stood outside, asking to speak to him* (Matthew 12:46). A distinction is made between those in the multitude and His own mother and brothers. If someone says these “brothers” were His disciples, Jesus said in verse 49: *He replied to the man who told him, “Who is my mother, and who are my brothers?” And stretching out his hand toward his disciples, he said, “Here are my mother and my brothers! For whoever does the will of my Father in heaven is my brother and sister and mother.”* Jesus made a distinction between the disciples as “mother and brothers” and those who were standing outside waiting to speak with Him, His real physical mother and brothers.

They are named. The multitudes were so astonished at His wisdom and power that they asked: *“Where did this man get this wisdom and these mighty works? Is not this the carpenter's son? Is not his mother called Mary? And are not his brothers James and Joseph and Simon and Judas? And are not all his sisters with us?* (Matthew 13:54-56). Those Jews knew all the members of Jesus’ physical family, and they knew their names. Other passages verify this: Mark 3:31, Mark 6:3, Luke 8:19, and John 7:5.

Why do some teach that Mary had no more children after Jesus? To try to support a doctrine invented eight centuries (788 A.D.) after Jesus’ birth, in order to glorify Mary in a way never done by God, by the Lord, nor by the early disciples of Jesus. The doctrine was added to in 1854, and again in 1950: rather late revelations, seeing that the Bible was completed by the end of the first century. This Catholic doctrine of the perpetual virginity of Mary is purely a human teaching with absolutely no basis in God’s Word.

Los Otros Hijos de María

Mateo dice que *José la conservó virgen hasta que dio a luz un hijo; y le puso por nombre Jesús.* (**Mateo 1:25**). Esto implica claramente que DESPUÉS del nacimiento de Jesús, José “tuvo intimidad” con María. Y el resultado de esa relación matrimonial fue el nacimiento de varios otros hijos, que en realidad se nombran en la Biblia.

Por ejemplo: *Mientras Él aún estaba hablando a la multitud, he aquí, su madre y sus hermanos estaban afuera, deseando hablar con Él* (**Mateo 12:46**). Se hace una distinción entre aquellos en la multitud y Su propia madre y **hermanos**. Si alguien dice que estos “hermanos” eran sus discípulos, Jesús dijo en el versículo 49-50: *Y extendiendo su mano hacia sus discípulos, dijo: ¡He aquí mi madre y mis hermanos! Porque cualquiera que hace la voluntad de mi Padre que está en los cielos, ese es mi hermano y mi hermana y mi madre.* Jesús hizo una distinción entre los discípulos como “madre y hermanos” y aquellos que estaban parados afuera esperando para hablar con Él, Sus verdaderas madre y **hermanos físicos**.

Y se nombran. Las multitudes estaban tan asombradas por Su sabiduría y poder que preguntaron: *¿No es este el hijo del carpintero? ¿No se llama su madre María, y sus hermanos Jacobo, José, Simón y Judas? ¿No están todas sus hermanas con nosotros? ¿Dónde, pues, obtuvo este todas estas cosas?* (**Mateo 13:54-56**). Ya sea que a uno le guste admitirlo o no, estos judíos conocían a todos los miembros de la familia física de Jesús, y sabían sus nombres. Otros pasajes verifican esto: **Marcos 3:31, Marcos 6:3, Lucas 8:19 y Juan 7:5**.

¿Por qué algunos enseñan que María no tuvo más hijos después de Jesús? Es para tratar de sustentar una doctrina inventada ocho siglos (788 d. C.) después del nacimiento de Jesús, para glorificar a María de una manera nunca hecha por Dios, por el Señor, ni por los primeros discípulos de Jesús. La doctrina se agregó en 1854, y nuevamente en 1950: revelaciones bastante tardías, ya que la Biblia se completó a fines del primer siglo. Esta doctrina católica es puramente una enseñanza humana sin absolutamente ninguna base en la Palabra de Dios.